
 
Zpravodaj Asociace rané péče – období 5-6/2025 
 
 
Správní rada: 

● Byla schválena nová správní rada i revizor pro další období - zápis bude zaslán. 

● Z diskuze vzešlo společné stanovisko - Asociace je vnímána jako důležitý a sjednocující prvek, jejímž 
cílem je, aby sdružovala organizace, které se hlásí k poskytování kvalitní služby, a hájila tak službu 
RP a její kvalitu navenek. Neměla by kontrolovat, ale vést organizace k poskytování kvalitní služby 
vhodnou podporou - vzdělávání, sdílení, metodická podpora organizací. Vzešly 3 klíčové oblasti - 
kvalita, vzdělávání a hájení oboru navenek. Je důležité přizpůsobit vedení a fungování Asociace 
aktuálním potřebám oboru i organizací.  

● Proběhlo první setkání s nadací J&T na profesionalizaci Asociace. Potkali se poskytovatelé, které si 
nadace sama vybrala a jsou členy Asociace. Další setkání proběhne v září 2025. 

● Plánujeme setkání správní rady a členů jednotlivých komisí, abychom se domluvili na struktuře 
Asociace. Vše na základě výstupů ze setkání vedoucích, které proběhlo v dubnu. O všech 
podrobnostech Vás budeme průběžně informovat 

● Asociace oslovila Autis Centrum k zodpovězení otázek ohledně současné situace a zajištění služeb 
rané péče. Dostali jsme obratem odpověď a také možnost se sejít online a řešit face to face. Online 
schůzka se uskutečnila 18. 6. a výstupem je, že Autis Centrum sepíše vyjádření, které bude dále 
rozesláno členům Asociace s informacemi ke stávající situaci. 

● Prosíme o součinnost ve výzkumu, o které jsme vás informovali prostřednictvím e mailu a více 
informací je uvedeno na webových stránkách Asociace. 

 

 
Informace z jednotlivých komisí: 
 
 
PR a legislativa 
 
Komise se setkala osobně v Olomouci a společně jsme otevřeli téma struktury Asociace, probrali aktuální 
témata a vytvořili podnět pro další komise, nad čím se zamyslet a na čem budeme společně pracovat. 
Bavili jsme se také o proběhlém setkání s nadací a domluvili se, že dalšího jednání se budou účastnit 
všechny členky správní rady tak, aby mohli mluvit do strategie, která by měla vznikat. Tuto strategii 
budeme tvořit v užším kruhu, ale vždy bude poskytnuta, třeba i dílčí část, k připomínkování všem členům. 
Záleží také, zda se bude jednat o strategii spíše pro obor rané péče nebo přímo na Asociaci. Vše se 
dozvídáme průběžně a toto zatím není jasné. Ujišťujeme vás ale, že vše bude diskutováno s vámi, jako 
členy Asociace.  



 
 
 Komise garance a kvality 
 
Na základě hlasování členů Asociace byla zvolena nová vedoucí komise. Setkání komise za její přítomnosti 

proběhne na konci června. V současné době je pozastavena práce na tvorbě nového modelu šetření 

garance kvality. Ze setkání vedoucích členských organizací vyplynulo, že kvalita služby je vnímána jako 

klíčové kritérium. V návaznosti na toto zjištění připravujeme nové, menší nabídkové produkty zaměřené 

na kvalitu. 

 

Komise vzdělávání 

Proběhla 2 setkání v kurzu pro poradce - účastnice jsou velmi aktivní a celý kurz se nese ve velmi 

příjemném duchu. Přes léto čaká účastnice absolvování intevizí v rodině a v říjnu proběhne závěrečné 

setkání. 

Plánujeme na podzim: 

● 3. 10. 2025 od 9:30 do 14:30 v Centru pro dětský sluch, Tamtam, o.p.s. v Praze na Stodůlkách, 

zvolené téma v hlasování: Plánování (na cíl, na provázení, jak prakticky, jaké otázky pomáhají) 

● setkání nad metodickými otázkami - vyhrál termín 25.11.25, Centrum podpory a vzdělávání pro 

rodiče dětí s postižením Alea, Klimentská 2, v dopoledních hodinách - cca 9:30  

Na obě setkání zašleme pozvánky v nejbližších dnech. 

Proběhlo online setkání s doktorantkou Mgr. Alenou Strnadovou k plánovanému výzkumu a jeho 

využitelnosti pro RP. Téma výzkumu: „Bariéry a facilitátory v práci poradců v rané speciálně 

pedagogické intervenci” Výsledkem práce by měla být brožura, kde bude popsané, jaké bariéry se 

nejčastěji v práci poradkyně objevují, jak s nimi lze pracovat. V rámci výzkumu by proběhl rozhovor s 

několika poradkyněmi napříč republikou - v podzimních měsících. Bližší informace o celém výzkumu 

předáme společně s pí. Strnadovou v září. 


